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Uusin kohteemme Aava 
varattavissa juhliin ja 

kokouksiin Iissä.

044 361 7219
iisland.fi

VUOKRATAAN YRITYSTILOJA 

HUIPPUEDULLISESTI
Vain 25 minuuttia Oulusta

KYSY LISÄÄ:
Antti Tuomaala

040 672 1389
www.iilaakso.fi

RAKENNA
TOIVEIDESI KOTI
LIESHARJUUN!

Luonnonläheistä asumista
mäntykankaalla ja kävelymatkan

päässä keskustan palveluista.
 Tontti omaksi alkaen 10 000e tai

vuosivuokra 515,2€ (5%).

Katso video: ii.fi/liesharju
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Kaikki alan palvelut.
Kukat, arkut, uurnat,
kuljetukset, kivet ja 

kaiverrukset...

JAKKUKYLÄ P. 0400 387 047
KIIMINKI P. 040 561 7399
WWW.KIIMINGINKUKKA.FI

Iin Yrittäjät 
kutsuvat 

syysretkelle 
Vuokattiin!
Retki-ilmoituksen 

löydät IiSan sivulta 3.
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Unelmoin, Yritän, Onnistun
Valtakunnallista Yrittäjän 
päivää on vietetty vuosittain 
syyskuun 5. päivänä vuo-
desta 1997 alkaen. Mutta tie-
sitkö, että Yrittäjän päivän 
takana on erillinen säätiö? 
Yrittäjän päivä -säätiö (alun 
perin Yrittäjäpatsassäätiö) 
on perustettu 28.2.2002 tu-
kemaan yrittäjätoimintaa 
ja yrittäjyyden arvostusta. 
Yrittäjänpäivä ei ole viralli-
nen liputuspäivä, mutta se 
on vakiintunut sellaiseksi – 
ja hyvä niin. Vuonna 2024 
Yrittäjän päivän järjestäjänä 
toimii Suomen Yrittäjät. Tee-
mana on Unelmoin, Yritän, 
Onnistun.

Yrittäjyys on matka, joka 
alkaa usein unelmasta. Se on 
hetki, jolloin idea syttyy mie-
lessä ja mahdollisuudet näyt-
tävät rajattomilta. Unelma 
voi olla pieni – ehkä oman 
kahvilan perustaminen – tai 
suuri, kuten maailmanlaajui-
sen teknologia-alan yrityk-
sen luominen. Riippumatta 
unelman koosta, se on voi-
makas. Se motivoi, inspiroi 
ja sysää liikkeelle.

Mutta pelkkä unel-

ma ei riitä. Unelmointi on 
vasta ensimmäinen askel 
pitkällä polulla. Jotta unel-
masta tulisi todellisuutta, 
on oltava valmis yrittämään. 
Yrittäminen tarkoittaa konk-
reettisia tekoja: liiketoimin-
tasuunnitelman laatimista, 
markkinoiden tutkimista, 
rahoituksen hankkimista ja 
yrityksen perustamista. Se 
tarkoittaa myös riskin otta-
mista ja epävarmuuden sie-
tämistä. Yrittäjän on oltava 
valmis kohtaamaan haasteet 
ja ongelmat, joita matkan 
varrella väistämättä tulee 
vastaan.

Yrittäminen ei aina ole 
helppoa. On päiviä, jolloin 
kaikki tuntuu menevän pie-
leen ja epäonnistumisen 
pelko kolkuttelee ovelle. 
Juuri nämä hetket kuiten-
kin määrittävät yrittäjän. 
Ne opettavat, vahvistavat ja 
valmistavat onnistumiseen. 
Jokainen takaisku on oppi-
tunti, joka vie askeleen lä-
hemmäksi tavoitetta.

Ja sitten, jonain päivänä, 
kaikki kova työ ja sinnikkyys 
palkitaan. Unelma muuttuu 

todellisuudeksi. Yritys kas-
vaa, asiakkaat lisääntyvät 
ja yrittäjä voi todeta onnis-
tuneensa. Onnistuminen ei 
aina ole suurta ja näyttävää; 
joskus se on pieniä, merki-
tyksellisiä asioita, kuten 
ensimmäisen asiakkaan saa-
minen tai positiivinen palau-
te tehdystä työstä. Ne ovat 
hetkiä, jolloin yrittäjä voi 
katsoa taaksepäin ja nähdä, 
kuinka pitkälle on päässyt.

Yrittäjyys on ennen kaik-
kea matka unelmasta onnis-
tumiseen. Se vaatii rohkeutta 
unelmoida, sitkeyttä yrittää 
ja uskoa siihen, että lopul-
ta voi onnistua. Jokainen as-
kel tällä tiellä on tärkeä, ja 
jokainen yrittäjä kulkee sen 
omalla tavallaan. Unelmoin, 
yritän, onnistun – näillä sa-
noilla jokainen yrittäjä voi 
ylpeänä kuvata omaa tari-
naansa.

Tulevina vuosina kym-
menet tuhannet nykyiset 
yrittäjät tulevat jäämään 
eläkkeelle, ja he tarvitsevat 
yrityksilleen jatkajia. Nuoria 
yrittäjiä siis tarvitaan unel-
moimaan, yrittämään ja on-

nistumaan.
Varmasti 650 vuotta täyt-

täneessä Iin kunnassa yrittä-
jyys on myös murroksessa, 
ja nuoria tarvitaan meillä-
kin. Tarvitaan vain näkyviä 
projekteja poistamaan yrit-
täjyyden esteitä: verkostoja, 
rahoitusta, osaamista, neu-
vontaa, tukea... muutamia 
mainitakseni.

Tätä kirjoittaessani Iihin 
on perustettu 50 uutta yritys-
tä, ja samaan aikaan 25 yritys-
tä on lopettanut toimintansa 
vuoden 2024 aikana. Uusien 
yritysten lukumäärä on var-
masti erinomainen Iin mit-
takaavassa, mutta olisiko 
lopettaneiden joukossa ol-
lut mahdollisuuksia jatkua 
uuden yrittäjän vetämänä? 
Mene ja tiedä – varmasti nä-
mäkin asiat on yritetty kar-
toittaa.

Vaikka yrittäjyys on usein 
kutsumus, niin kyllä eläk-
keelle jääminenkin jossain 
kohtaa yrittäjää kiinnostaa. 
Silloin on seuraavan suku-
polven aika astua remmiin: 
unelmoida, yrittää ja onnis-
tua.

Iin Yrittäjät ry:n *Yhdessä 
yrittäen* -historiikkikirja ker-
too tarinoita vuodesta 1966 
lähtien Yrittäjäyhdistyksen 
vaiheista, Iin kunnan yritys- 
ja elinkeinojen kehittymisen 
historiasta sekä esittelee ii-
läisiä yrityksiä. Historia ei 
ennusta tulevaisuutta, mut-
ta yrittäjätarinoita syntyy 

myös tulevaisuudessa. Kan-
nustetaan nuoria yrittäjyy-
teen ja pyritään poistamaan 
– tai ainakin madaltamaan – 
yrittäjyyden esteitä. Jokainen 
päivä on yrittäjän päivä.

Juha Kallio 
Puheenjohtaja, 

Iin Yrittäjät ry

Kustantaja: Iin Yrittäjät ry
Vastaava toimittaja: Juha Kallio
Toimitus: Iin Lehti Oy, info@iinlehti.fi
Heimo Turunen 0400 385 281, 
Matti-Tapio Rissanen 044 974 4537
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Katariina Rieskaniemi 
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Iin Yrittäjien historiikki 172 sivua tarinaa ja kuvia
Iin Yrittäjät ry toteutti vuo-
sina 2020–2023 historiikki-
kirjan yhteistyössä Iin Lehti 
Oy:n kanssa. Kirjassa on esi-
telty Iin Yrittäjäyhdistyksen 
vaiheita vuodesta 1966 läh-
tien. Alun perin Iin Yrittä-
jäyhdistyksen hallitus ideoi 
kirjaa 50-vuotisjuhlansa kun-
niaksi vuodelle 2016.

- Silloin yritettiin etsiä so-
pivaa kirjoittajaa ja kyselyjä 
tehtiin monelle iiläiselle kir-
joittajalle ja historian tuntijal-
le. Tuolloin puheenjohtajana 
oli Markku Koskela, mut-
ta lopulta yhdistyksen halli-
tuksella oli niin paljon muita 
projekteja, ettei juhlakirjaa 
ehdittykään ottaa työn alle, 
kertoo Heimo Turunen Iin 
Lehti Oy:stä.

Tuija Alikosken puheen-
johtajakaudella vuonna 2020 
projekti käynnistettiin uu-
destaan ja työt aloitettiin 
innostuneena. Mallina käy-
tettiin Turusen vuosituhan-
nen alussa tekemä Kiteen 
Yrittäjien 50-vuotisjuhlakir-
ja, jota myytiin peräti 1700 
kappaletta.

- Iin lehti Oy:lle tuli 
kuitenkin useita muita 
työhaasteita ja oli henkilö-

kuntapulaakin, joten kirjan 
valmistuminen kesti useita 
vuosia, Turunen kertoo.

Kirjan kokonaisuus laaje-
ni käsittämään myös Iin kun-
nan elinkeinohistoriaa, joka 
on luonnollisesti osa myös 
iiläisen yrittäjyyden histori-
aa. Tässä osuudessa asian-
tuntijana toimi Iin kunnan 
entinen elinkeinoasiamies, 
toimittaja ja valokuvaaja 
Mauri Hietala.

Kirjan toisen osan eli yh-
distyshistoriikin runkona 
toimi VKK-Media Oy:n ko-
koama Iin Yrittäjien 40-vuo-
tishistoriikki, joka oli koottu 
yhdistyksen vuosijuhlaa var-
ten vuonna 2006. Myöhempi-
en vuosien osalta toimittaja 
Jenny Kärki täydensi histo-
riikkia yhdistyksen omien 
arkistojen ja yhdistysväen 
muistitietojen avulla.

- Käynnistimme histo-
riikkiprojektin uudestaan 
talvella 2022 ja saamani poh-
jamateriaali oli vielä mel-
ko levällään. Muiden töiden 
ohessa pääsin tutkimaan 
yrittäjäyhdistyksen arkisto-
ja, ja samalla sain täydentää 
jo olemassa olevaa aineistoa, 
ja yritimme järjestellä sitä 

loogiseksi kokonaisuudeksi, 
Kärki kertoo ja jatkaa:

- Samalla tehtiin yritys-
haastatteluita yhdistyksen 
nykyisistä jäsenyrityksistä, 
joita saatiinkin mukaan ihan 
mukavasti.

Kärki päätyi myös tut-
kimaan Oulun Yliopiston 
vapaakappalekirjaston ko-
koelmia, josta sattui löy-
tymään tiettävästi ainoat 
tallessa olevat kappaleet Iin 
yrittäjien ensimmäisistä tie-
dotuslehdistä. ”Yrittävä Ii” 
oli tehty ensimmäisen kerran 
syksyllä 1988 ja tämän jäl-
keen vielä kahdesti vuosina 
1989 ja 1991.

- Oli kiinnostavaa päästä 
lukemaan, miten jo tuolloin 
ylpeästi uutisoitiin vuoden 
yrittäjän palkitsemisesta 
sekä kunnan elinkeinohank-
keista, Kärki kertoo.

- Monessa vaiheessa mu-
kana ollut yhdistysaktiivi 
Anna Turtinen oli suurena 
tukena ja apuna kirjan saat-
tamisessa valmiiksi ja hän 
myös kirjoitti mukaan omia 
muisteloitaan yhdistyksen 
tapahtumista ja talkoohen-
gestä.

Näiden pohjatietojen 
pohjalta syntyi Yhdessä yrit-
täen -historiikkikirja, jota on 
edelleen saatavilla Ravintola 

Historiikkikirjan pohjamateriaalina käytettiin Iiläinen-lehtien lisäk-
si myös kolmea 80-90 lukujen taitteessa julkaistua ”Yrittävä Ii” -leh-
teä.

Iin Yrittäjien arkistossa oli niin runsaasti hienoja kuvia, ettei kaikki 
mitenkään mahtuneet mukaan kirjaan, mutta silti mukana on mo-
nipuolisesti materiaalia yhdistyksen eri vaiheista.

Chuan Yi:ssä Micropoliksel-
la sekä SEO Paavo Jäppinen 
Ky:llä. Teosta voi myös tie-
dustella Iin Yrittäjät ry:stä. 

Teos on 172-sivuinen, kova-
kantinen ja täysin värillinen.

Iin Lehti
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Yrittäjän päivää 5.9. viet-
tiin Iissä kunnan ja yrittäjien 
yhteisellä aamupalalla mu-
seokahvila Huilingissa. Päi-
vän aluksi nostettiin lippu 
salkoon Nätteporin pihalla, 
Maamme Laulua laulaen.

Yrittäjän päivää on Suo-
messa vietetty vuosittain 
syyskuun 5. päivänä vuodel-
ta 1997. Yrittäjän päivän taka-
na on Yrittäjän Päivä -säätiö, 
jonka toiminnan tarkoituk-
sena on yrittäjätoiminnan 
tukeminen ja yrittäjyyden ar-
vostuksen edistäminen.

Vuonna 2024 yrittäjänpäi-
vän järjestäjätaho on Suomen 
Yrittäjät. Teemana on Unel-
moin, yritän, onnistun.

Iissä kunnan ja yrittäji-
en yhteistyöllä on pitkät pe-
rinteet ja molemmat tahot 
arvostavat toistensa työtä. 
Tämä hyvä yhteishenki nä-
kyi myös yhteisellä aamu-
palalla, johon oli saapunut 
yrittäjiä niin Iin Yrittäjistä 
kuin Kuivaniemen Yrittäjis-
tä.

-Mukava nähdä ennätys-
määrä yrittäjiä juhlistamas-
sa Yrittäjän päivää. Meillä on 
yrittämisen vapaus ja Iissä 
on yritetty jo vuosisatoja, Iin 
kunnanvaltuuston puheen-

Kunta ja yrittäjät yhteisellä aamupalalla Yrittäjän päivänä

johtaja Johannes Tuomela 
totesi aamupalatilaisuuden 
aluksi.

Hän totesi yrittäjien ole-
van tärkeitä yhteistyökump-
paneita kunnalle ja luovan 
elinvoimaa kunnan alueelle.

-Meillä on kouluissa ollut 
pitkään yrittäjäkasvatusta 
muun muassa yrittäjyys-
luokkien muodossa. Onkin 
tärkeää saada lapset ja nuo-
ret kiinnostumaan yrittäjyy-
destä.

Myös kunnanhallituksen 
puheenjohtaja Teijo Liedes 
iloitsi uusien yrittäjäkasvo-
jen näkemisestä näissä yhtei-
sissä tapaamisissa.

-Lienee osittain ainakin 
sukupolvenvaihdos yrityk-
sissä menossa, Liedes päät-
teli.

Hän kertoi iloitsevansa 
myös puoluerajat ylittäväs-
tä tahtotilasta kehittää ja luo-
da edellytyksiä yrittämiselle 
Iissä.

-Meillä on yhteinen tahto-
tila Iin kehittämisestä ja sii-
tä, että Iitä tulee kehittää ja 
mainostaa ja olla ylpeitä iiläi-
syydestä ja iiläisestä yritteli-
jäisyydestä.

Viitaten Pohteen päätök-
siin lakkauttaa palveluita 

etenkin Kuivaniemellä, hän 
toivoi alueelle sijoittuvan 
enemmän sotealan yrityksiä.

-Sen edistämisessä on työ-
sarkaa niin kunnalla kuin 
hyvinvointialueella, Liedes 
totesi.

Iin Yrittäjien puheenjohta-
ja Juha Kallio toivoi tulevina 
vuosina jonkinlaista koulu-
laisiin suunnattua tempausta 
osaksi Yrittäjän päivää.

-Meillä eläköityy Suomes-
sa lähivuosina kymmeniä-
tuhansia yrittäjiä ja jatkajia 
tarvitaan. Jos kunta on riip-
puvainen yrityksistä, olem-
me me yrittäjät riippuvaisia 
kunnasta ja sen tarjoamista 
palveluista. Siksi yhteistyö 
on tärkeää molemmille osa-
puolille.

Kuivaniemen Yrittäjien 
puheenjohtaja Ari Kaakkuri-
niemi oli samoilla linjoilla ja 
iloitsi kunnan alettua panos-
tamaan myös Kuivaniemen 
teollisuusalueen kehittämi-
seen.

-Meillä Yrittäjän päivää 
juhlistetaan kahvien ja mak-
karoiden kera iltapäivällä, 
joten tervetuloa jatkamaan 
päivän viettoa Kuivaniemel-
le, Kaakkuriemi toivotti ii-
läiset tervetulleiksi heidän 

tilaisuuteensa.

Työllistämispalvelut osaksi 
kunnan toimintaa
Iin kunnan hyvinvointijoh-
taja Janne Puolitaival valotti 
yrittäjille vuodenvaihteessa 
tapahtuvaa suurta te-uudis-
tusta, jolloin palvelut ko-
konaisuudessaan siirtyvät 
kunnan vastuulle.

-Haluamme rakentaa pal-
velukokonaisuuden, jolla 
parhaiten voimme palvella 
sekä työtä hakevaa työtön-
tä että työvoimaa tarvitsevaa 
yritystä. Luodaan yhdes-
sä palvelut, joita on helppo 
käyttää ja siksi haluamme 
kuulla yrittäjiä ja varmistua 
palveluiden vastaavan yrit-
täjien tarpeita osaavan työ-
voiman löytämisessä.

Elinvoimajohtaja Hele-
na Illikainen kysyi aluk-
si, kuinka monta vuotta itse 
kukin yrittäjä on toiminut 
yrittäjänä. Käsiä nousi niin 
vasta-aloittaneiden kuin yli 
25 vuotta yrittäjinä toiminei-
den vaihtoehtojen kohdalla.

-Kunnan näkökulmasta 

on hyvä, että yrittäjiä on uu-
sista yrittäjistä konkareihin. 
Iissä löytyy jatkuvuutta ja 
uusia yrityksiä syntyy.

Tänä vuonna on perus-
tettu kuntaan jo 50 uutta yri-
tystä, vastaavan luvun oltua 
koko viime vuoden osalta 48. 
Starttirahaa on hakenut 19 
yrittäjää ja kehittämistukia 
yritykset ovat hakeneet 3,5 
miljoonan euron edestä. Vas-

taava luku oli vuonna 2023 
800 000 euroa.

-Yrittäjien usko tulevai-
suuteen on palannut. Korot 
laskevat ja mahdollistavat 
investoinnit, Illikainen totesi.

Kunnan elinvoimaan 
satsaamisen hänkin totesi 
tapahtuvan ilman puolue-
politiikkaa ja oli siitä todella 
iloinen. MTR

Iin Yrittäjien puheenjohtaja Juha Kallio toivoi jatkossa erilaisia koululaisille suunnattuja tempauksia 
osaksi Yrittäjän päivää.

Kunnanhallituksen puheenjoh-
taja Teijo Liedes toivoi kuntaan 
lisää sote-alan yrityksiä.

Kunnanvaltuuston puheenjoh-
taja Johannes Tuomela korosti 
yrittäjien tärkeyttä kunnan elin-
voiman kehittäjinä.

Kuivaniemen Yrittäjien tervei-
set toi puheenjohtaja Ari Kaak-
kuriniemi.

Ennätysmäärä yrittäjiä kokoontui yhteiselle aamupalle kunnan edustajien kanssa.

Hyvinvointijohtaja Janne Puolitaival ja yrityskehittäjä Noora Huota-
ri Yrittäjän päivän lipunnostossa.

Kuivaniemen Yrittäjien kahvi- ja makkaratarjoilu sai kyläläiset liikkeelle. (Kuva Arja Honkamaa)
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Iin Energian tykypäivä Krunneilla
Iin Energia on tukenut Iin 
Meripelastajien työtä ja mah-
dollistanut osaltaan seuran 
apuveneen toimintaa.

-Paikallisuus on meille 
Iin Energialla tärkeää, sillä 
olemme itsekin paikallinen 
yhtiö. Siksi haluamme tukea 
paikallista toimintaa, täs-
sä tapauksessa Iin Meripe-
lastajia, kertoo Iin Energian 
toimitusjohtaja Joni Jääske-
läinen.

Iin Meripelastajien kou-
lutusvastaava Reijo Paakkari 
kertoo, että yhteistyökump-
panuudet ovat heille tärkei-
tä.

-Tämä vene on omin va-
roin hankittu. Se oli aika 
kova ponnistus meiltä pie-
neltä yhdistykseltä, Paakkari 
pohtii ja lisää, että he saivat 
veneen hankkimiseen Lea-
der-tukea.

Iin Meripelastajat puoles-
taan tarjosivat Iin Energian 
henkilökunnalle ikimuistoi-

sen tykypäivän Krunneil-
le elokuun loppupuolella. 
Matkaan lähdettiin Ranta-
kestilästä Reijo Paakkarin 
kipparoimalla PV Kärkkäi-
nen aluksella sekä Heikki 
Sassin ohjaamalla PV Puusta 
veneellä. Ulkokrunnin saa-
ressa vieraille esiteltiin ka-
lastajakyläksi kutsuttua osaa 
saaresta ja annettiin tietoisku 
saaren historiasta.

-Meripelastajien aktiivi ja 
Iin Energian työntekijä Sofia 
opasti meidät saaren toiselle 
puolelle erinomaisilla suun-
nistustaidoillansa läpi num-
mien, jatulintarhojen sekä 
vanhojen kivistä tehtyjen ra-
kennelmien. Toki osalla saat-
toi mennä vettä kenkään, 
mutta sanonta kuuluu” kesä 
kuivaa minkä kastelee”, Joni 
Jääskeläinen kertoo tykypäi-
vän kohokohdista.

Saaren toiselle puolel-
le sijaitseva Pooki tarjosi so-
pivan taukopaikan ennen 

paluumatkaa. Matkalla näh-
tiin myös useita eri lintuja 
ja varmaan uljain oli kotka, 
joka liiteli useaan otteeseen 
matkailijoiden yli. Hurjim-
mat kävivät ottamassa näkö-
alatornissa kuvia huikeista 
maisemista. Reissun kruu-
nasi maittava lounas, jonka 
valmisti ja tarjoili koulutus-
vastaava Reijo.

Krunnien saaristo sijaitsee 
Pohjanlahden pohjoisosassa 
Perämerellä Iin edustalla.

Lännessä sijaitsee pää-
saari Ulkokrunni ja sitä 
ympäröivät pikkusaaret. 
Pohjanletto-niminen saari si-
jaitsee Ulkokrunnista poh-
joiseen. Ulkokrunnista itään 
sijaitsee saariston toiseksi 
suurin saari Maakrunni sekä 
Ristikari. Kraasukka, Hieta-
Kraasukka ja Tasasenletto 
ovat etelässä.

Alueiden yhteinen pin-
ta-ala on 4427 ha, joista 
saarien ala on 479 ha ja ve-

sialue 3948 ha. Maakrunnin 
ja Ulkokrunnin saarien vä-
listä kulkee Oulu-Kemi lai-
vaväylä.

Alueen omistaa Maa-
krunnisäätiö.

Krunnien luonnonsuo-
jelualue on tavoitettavissa 
vain veneellä, joskin siel-
lä vierailua suositellaan ai-
noastaan kokeneille merellä 
liikkujille. Alueelta puuttuu 
turvalliseen rantautumiseen 
tarvittava venesatama. Suo-
jelualueelle liikkuminen on 
pääsääntöisesti luvanvarais-
ta.

Saaret ovat olleet epä-
virallisesti rauhoitusaluee-
na vuodesta 1937 saakka ja 
vuonna 1956 annetulla Ou-
lun lääninhallituksen pää-
töksellä saaret on rauhoitettu 
virallisesti luonnonsuojelu-
alueeksi. MTR

Krunneilla sijaitsee vuonna 1872 rakennettu luotsiasema, joka on 
vuodesta 1963 toiminut Oulun Yliopiston tutkimusasemana. Me-
renkulkua varten rakennettu Pooki on vuodelta 1874. Samalla pai-
kalla on ollut Struven ketjun mittauspistettä varten vuonna 1841 
rakennettu torni. Iin Energian ja Iin Meripelastajien väkeä lähtötunnelmissa Rantakestilässä.

RautaPookin ylätasanteelta on huikeat näkymät joka suuntaan. Ta-
ka-alalla vanhempi punainen Pooki. (Kuva Sofia Tapio)

Iiläisten Joulu tuo joulun tunnelman Iin keskustaan

Tapahtuma kokoaa yhteen 
kuntalaiset ja paikalliset 
yritykset luomaan joulun 
taikaa. 

Idea on, että jokainen 
voi osallistua omalla taval-
laan, oman yrityksensä ti-
loissa tai omalla pihallaan. 
Esimerkiksi alueen yrityk-
set voivat koristella näy-
teikkunansa, tai somistaa 

yrityksen edustan jouluai-
heisesti. 

Kuntalaiset voivat 
myös osallistua tunnel-
man luomiseen esimerkiksi 
tekemällä jäälyhtyjä ja lu-
milyhtyjä omien talojensa 
tai taloyhtiöidensä pihoille 
tai ripustaa jouluvaloja. Li-
säksi yritykset voivat tehdä 
joulunajan erikoistarjouk-

sia ja kampanjoita tai pitää 
ovensa auki pidempään. 
Nämä ovat kaikki vain 
esimerkkejä ja osallistua 
voi omalla tavallaan. Kun 
kaikki aloittavat samaan ai-
kaan, saadaan yhdessä mu-
kava tunnelma aikaiseksi.

Iin yrittäjät järjestää ää-
nestyksen, jossa yleisö saa 
äänestää kauneimman jou-

lusomistelun. Voittaja pal-
kitaan kiertopalkinnolla, 
joka seuraavana vuonna 
annetaan eteenpäin. Somis-
teluun saa osallistua myös 
vapaasti, osallistumat-
ta kilpailuun. Kilpailuun 
osallistumisesta tiedote-
taan myöhemmin.

Alustavasti suunnit-
teilla on myös yhteisöllis-

tä jouluaiheista ohjelmaa, 
sekä makkaraa ja kuumaa 
mehua tai glögiä.

Tapahtumaan osallis-
tumaan ja ideoimaan toi-
votaan mukaan alueen 
ihmisiä ja yrityksiä. Tämä 
on loistava tilaisuus tuo-
da yhteisö yhteen ja nauttia 
joulun ajasta yhdessä. 

Tervetuloa mukaan 
luomaan joulun 

taikaa Iin 
keskustaan!

Iin Yrittäjät ry

Iiläisten joulua vietetään lauantaina 30.11. kello 15 alkaen Iin kunnan keskusta-alueella. 
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kuljetusliike

+35840 038 7682
kuljetusbackman@gmail.com
www.kuljetusliikebackman.fi

Iin Yrittäjien toimikuntiin toivotaan lisäjäseniä
Iin Yrittäjillä on useita toimikuntia, joihin hallituksen eri jäsenet kuuluvat. 

Toimikuntiin toivotetaan tervetulleeksi lisää jäseniä, eikä tarvitse olla kuulua 
hallitukseen.

Miksi lähdit mukaan toimi-
kuntaan?
- Halusin päästä toteutta-
maan erilaisia tapahtumia 
ja verkostoitumaan. Tuoda 
iiläisten iloksi omalle paik-
kakunnalle erilaisia tapah-
tumia.

Mihin toimikuntaan kuu-
lun?
- Kuulun oman osaamise-
ni vuoksi luonnollisestikin 
hyvinvointitoimikuntaan. 
Ajattelin silloin, että minulla 
voisi olla annettavaa tähän. 
Mukavaa on ollut huomata, 
että teemme yhteistyötä eri 
toimikuntien kanssa ja jaam-
me ajatuksia myös yhdessä.

Mitä olette mm. suunnitel-

leet tässä toimikunnassa?
- Iiläisten joulua sekä vap-
putoria. Myös frisbeegolf 
tapahtuma sekä yrittäjien 
hyvinvointiin suunnattuja ti-
laisuuksia.

Miksi mukaan toimikun-
tiin?
- Pääsee ideoimaan ja vai-
kuttamaan oman alueen ta-
pahtumiin. Kehitellä uutta 
ja tuoda siinä samalla myös 
omaa yritystoimintaa esil-
le sekä verkostoitua muiden 
yrittäjien kanssa.

Terveiset paikallisille yrit-
täjille?
-Me haluttais nyt lisää yrit-
täjiä näihin toimikuntiin, 
koska yhdessä olemme 

isosti enemmän! Tuu mu-
kaan toimikuntiin ide-
oimaan ja toteuttamaan 
alueemme tapahtumia, kou-
lutustilaisuuksia tai mitä 
vain keksimmekään.

Pitääkö olla hallituksen jä-
sen vai miten voi tulla mu-
kaan toimintaa?
- Ei tarvitse olla jäsen. Ota 
meihin yhteyttä iin@yritta-
jat.fi ja aletaan kehittämään 
yhdessä!

Kuinka paljon toiminta vie 
aikaa?
-Toimikuntaan kuuluminen 
ei sido sinua suuresti mihin-
kään. Meillä ei ole säännölli-
siä tapaamisia tai kokouksia. 
Lisäämme sinut mukaan 

Satu Kaisto Iin Yrittäjien hyvin-
vointitoimikunnan jäsen

Satu Kaisto on 
organisoimassa 
omalta osaltaan 

Hyvinvointimessuja, 
jotka järjestetään tänä 

vauonna lauantaina 
21.9. Kauneus- ja 

Hyvinvointitalossa. 
Yritykset, jotka haluavat 

mukaan, voivat ottaa 
yhteyttä info@taffii.fi

Hyvinvointimessut

Kuvat viime vuoden vastaa-
vilta messuilta.

Pohjois-Pohjanmaalla on 
aloitettu MATAVA -hanke, 
jossa paneudutaan Pohjois-
Pohjanmaan alueen tava-
roiden kuljetuspalveluihin. 

Haja-asutusalueen kul-
jetuspalveluiden kehittä-
minen on elinvoiman ja 
kilpailukyvyn varmista-
misen kannalta keskeistä 
Pohjois-Pohjanmaan kun-
nille, yrityksille ja asuk-
kaille. Maaseutumaisen 
alueen pitkät etäisyydet ja 
hajanainen palveluraken-

ne ja harva asutus asetta-
vat tavaraliikenteelle omat 
haasteensa. Polttoaineiden 
hintojen nousu ja inflaatio 
ovat lisänneet kuljetusten 
kustannuksia.

MATAVA-hankeen ta-
voitteena on yhdessä alueen 
yritysten ja julkisten taho-
jen kanssa löytää ratkaisuja 
tavaraliikenteen haasteisiin 
toimijoiden yhteistyön 
kautta, hyödyntäen digita-
lisaation mahdollisuuksia. 

Hankkeen aikataulu on 

1.5.2024 - 31.8.2026. Hank-
keessa löydetyt ratkaisut 
testataan pilotoinnin avulla 
Iissä, Pudasjärvellä, Limin-
gassa sekä Sievi – Kalajo-
ki alueella.  Osa piloteista 
tehdään droonien avulla. 
MATAVA-hanketta toteut-
tavat Iin Micropolis, Oulun 
yliopisto, Centria-ammat-
tikorkeakoulu ja Oulun am-
mattikorkeakoulu. 

Kutsummekin alueiden 
yrityksiä, yhteisöjä ja asuk-
kaita pohtimaan omia ta-

varaliikenteen tarpeita, 
haasteita ja mahdollisuuk-
sia, sekä olemaan yhteyk-
sissä MATAVA  -hankkeen 
vetäjiin.

Hanke on EU:n osara-
hoittama. Pudasjärven kau-
punki, Limingan kunta ja 
toteuttajaorganisaatiot osal-
listuvat rahoitukseen.

Jouni Tanskanen, 
MATAVA -hanke, 

projektipäällikkö, 
jouni.tanskanen@micropolis.fi

Kehitetään yhdessä maaseutumaisten alueiden tavaran 
kuljetuspalveluita

whatsapp- ryhmään ja siitä 
se lähtee.

Innokkuutta ja ideoita 
iiläisten sekä  

yrittäjien iloksi.

Terkuin Satu Kaisto/ 
Hyvinvointitoimikunnan 

jäsen

70 vuotta
Paavo Päkkilä / Pii Technic Oy
Jukka Jäppinen / Seo Ii Paavo Jäppinen ky
Kari Joensuu / ICT Konsultointi Kalo Oy

60 vuotta
Merja Pakonen
Pirjo Ervasti / Iin Apteekki

Iin Yrittäjien 
merkkipäiviä
Iin Yrittäjät onnittelevat 
tänä vuonna pyöreitä vuo-
sia täyttäviä jäseniään.

Esa Pakanen /Tmi Kuningasjätkä Esa Pakanen
Harri Pousi/ Iin Pohjatutkimus&
Mittauspalvelu Oy

50 vuotta
Harri Malo /LVI ONNI Oy
Yan Zhang/Chuan Yi Oy
Jouni Leppänen /Iin Haminan Grillikioski.

Liity jäseneksi
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 www.energiahoidotmari.fi

Mari Matinlassi
Puh. 0401410737
Valtarintie 2, Ii 

selkäranka
kallo, leuka
lantio, lonkat

univaikeudet
kiputilat 
stressi 

Kehon virheasentojen
korjaus, mm.

• Ilmavesilämpöpumput 
• Ilmalämpöpumput 
• Maalämpöasennukset 
• LVI-huolto

www.lvionni.fi
p. 040 4878364 | lvionni@gmail.com

Kisatie 1 
ma-pe 7-21, la 8-21, su 10-21

www.k-market.fi

OMAN KYLÄN KAUPPA

Oma kauppasi verkossa.

Kuntien kokonaisuus on 
muuttunut olennaisesti 
vuoden 2023 alusta, jolloin 
hyvinvointialueet syntyivät. 
Ensimmäinen vuosi meni 
vähän liiankin paljon har-
joitellessa. Toisaalta monilla 
alueilla todellisuus tulevai-
suuden niukkuudesta on 
johtanut ja on johtamassa 
varsin nopeisiinkin päätök-
siin, joilla erityisesti keskus-
kaupunkien ulkopuolisella 
alueella palveluiden saata-
vuus, saavutettavuus ja jopa 
turvallisuus on uhattuna. 
On tavallaan ymmärrettä-
vää, että hyvinvointialueet 
tekevät päätöksiä, joilla he 
yrittävät vastata VM:n mää-
rittelemiin talousraameihin. 
Tehtävää vaikeutta monel-
la alueella, kuten Pohteella-
kin, varsin isot investoinnit 
uusiin Tulevaisuuden sai-
raaloihin. Näyttää myös sil-
tä, että keskittäminen on 
hyvinvointialueiden pää-
asiallinen lääke talouden 
tasapainottamiseen. Iin alu-
eella ja iiläisille, erityisesti 
kunnan pohjoisella alueella 
asuville, päätökset ovat mo-
nella tapaa kohtuuttomia ja 
epäinhimillisiäkin. Tilantee-
seen on yritetty ja yritetään 
vaikuttaa kaikin tavoin. Joi-
takin torjuntavoittojakin on 
saatu, mutta iso kuva on 
Pohteen suunnasta synkkä. 

Hyvinvointialueiden en-
simmäistä elinvuotta ja 
vaikutusta kuntiin tasoitta-
maan luotiin valtionosuus-
järjestelmään erinäisiä 
siirtolaskelmia ja niihin 
muutosta tasoittavia leikku-
reita. Samoin vuokra-asetus 
säädettiin turvaamaan kun-
tataloutta ja joustavoitta-
maan kuntien käsiin jäävien 
sotekiinteistöjen ja niiden 
käytön kehittämistä. On va-
litettavaa, että ns. Paras-lain 
mukaisten kuntayhtymien 
todella räikeästi epätasa-ar-
voista tilannetta ei haluttu 
valtakunnan tasolla korjata. 
Tämän vuoksi Iin kunta me-
netti yli 1 M€:n vuokratulot 
vuoden 2023 ajalta ja vaik-
ka jonkinlainen neuvotte-
lutulos saatiin jatkovuosille 
2024-25 aikaiseksi, emme 
edelleenkään saa asetuksen 
mukaista vuokraa Pohteelle 
vuokratuista kiinteistöistä. 
Iin kunta kärsi myös sote-
siirtolaskelmissa. Osin 
tämäkin johtuu kuntayhty-
märakenteesta ja erityisesti 
kulujen karkaamisesta Ou-
lunkaaren viimeisen kah-
den-kolmen vuoden osalta. 
Näiden pohjalta muodos-
tettiin siirtolaskelmat, jolla 
valtionosuudet jaettiin hy-
vinvointialueiden ja kun-
tien kesken. Näyttää myös 
siltä, että moni yhdyspin-
nassa tai ns. ei-kenenkään 
maalla oleva palvelu on jää-
nyt ja on jäämässä kuntien 
kontolle. Hyvinvointialu-
een aiheuttamat talous-
huolet ovat isot, mutta vielä 
isompi on huoli erityisesti 

kunnan pohjoisosan palve-
luiden karsimisesta. On oi-
keasti sekä epäinhimillistä 
että uudistuksen tavoittei-
den vastaista, että jopa lähi- 
ja peruspalvelut keskitetään 
niin rajusti kuin nyt teh-
dään. Iin pohjoisosan asuk-
kaat joutuvat tässä erittäin 
ikävään tilanteeseen. Edel-
leen toivon ja kaikin, jos-
kin tässä tilanteessa varsin 
rajallisin keinoin, yritämme 
vaikuttaa jatkotoimenpitei-
siin. On hyvä kuitenkin to-
deta, että päätökset tekee 
Pohde ja sen päättäjät, ei 
enää Iin kunta.    

Valtio näyttää tulevan 
kuntien kukkarolle myös 
alv-muutosten, indeksileik-
kausten ja työllisyysuudis-
tuksen kautta. Senkin toki 
piti olla kustannusneut-
raali mutta toisin näyttää 
käyvän. Monia kuntien ra-
hoitukseen negatiivises-
ti vaikuttavia muutoksia 
on luvattu kompensoitavan 
kuntien tehtävien karsimi-
sella ja erilaisilla asetusten 
huojennuksilla. Niitä odo-
tellessa ei varmaankaan 
kannata hengitystä pidellä. 

Iin kunnan osalta on teh-
ty jo pidemmällä aikavälillä 
useampia talouden tasapai-
nottamisohjelmia. Pelkät 
ohjelma eivät toki taloutta 
tasapainota, mutta ne ovat 
johtaneet myös konkreet-
tisiin, vaikuttaviin toimen-
piteisiin. Viimeisimmät 
toimenpiteet on tehty uuden 
strategian toteuttamiseksi ja 
sen jatkeeksi tehty iso hal-
linnon uudistus. Sen tavoit-
teena oli sekä sujuvoittaa 
että selkeyttää johtamis- ja 
päätöksentekojärjestelmää 
ja – kulttuuria, kehittää joh-
tamis- ja esimiestyötä, pa-
rantaa talousymmärrystä 
kaikkien toimijoiden osalta 
sekä vähentää byrokratiaa 
ja parantaa saavutettavuut-
ta. Eri toimenpiteillä saatiin 
vuoden 2022 osalta 1,8 M€ 
alijäämäiseksi tehty budjetti 
käännettyä yli 0,3 M€ ylijää-
mäiseksi. Käännös oli olen-
nainen ja ratkaisevan tärkeä 
taseen ylijäämien säilyttä-
miseksi ja kasvattamiseksi 
sekä käyttötalouden suun-
nan kääntämiseksi. Samal-
la linjalla vuosi 2023 saatiin 
noin 0,7 M€ ylijäämäiseksi. 
Näillä liikuilla varauduim-
me osaltaan jo ennakkoon 
kuntasektorille erittäin vai-
keiksi vuosiksi ennustet-
tuihin vuosiin 2024 ja 2025 
sekä niiden mahdollisesti 
aiheuttamien kuoppien en-
nakkopaikkaamiseen. Iin 
osalta on erityisen tärkeä 
ottaa huomioon myös tu-
levat uusiutuvan energian 
hankkeet, tässä vaiheessa 
erityisesti tuulimyllyt, joi-
den ansiosta tuleva tulovir-
ta realisoituu täysmittaisesti 
noiden vaikeiden vuosien 
loppupuolella.  

Vuosi 2024 näyttää ole-
van koko kuntakentässä 

erittäin vaikea. Alkuvuo-
den kehityksen perusteella 
tehdyt arviot näyttävät pa-
himmillaan siltä, että jopa 
kolmeneljäsosaa kunnista 
tulee tekemään vuoden 2024 
osalta alijäämäisen tilinpää-
töksen. Osa kunnista saat-
taa mennä miinukselle jopa 
vuosikatteen osalta. Tilan-
teeseen vaikuttaa luonnolli-
sesti yleinen taloustilanne, 
kova kustannuskehitys ja 
toisaalta työttömyyden ja 
yritysten tilanteesta johtu-
va ennakoituakin huonom-
pi verokehitys sekä valtion 
päätökset mm. valtion-
osuusleikkausten ja sote-
siirtolaskelmien osalta. 
Toisaalta osin vähän keino-
tekoisen hyvältä näyttänyt 
vuosi 2023 sekä yleinen kus-
tannus- ja palkkakehitys on 
johtanut tilanteeseen, jossa 
osan kuntien menokehitys 
on jossain määrin karan-
nut käsistä ja jopa 10 %:n 
kasvuja menokehityksessä 
on raportoitu. Kuten kaikki 
ymmärtävät, tämä ei ole ter-
veellä pohjalla missään ti-
lanteessa.  

Iin osalta ongelma ei ole 
niinkään kulujen hillinnäs-
sä, jossa olemme pärjänneet 
kuntakentän keskiarvoja 
huomattavasti paremmin. 
Toimintakulut ovat alen-
tuneet alkuvuonna 0,3% ja 
henkilöstökulut 5,2 % edel-
lisen vuoden vastaavaan 
ajankohtaan verrattuna, 
mitä voitanee pitää vähin-
täänkin kohtuullisena tulok-
sena. Ongelmamme liittyvät 
tänä vuonna vahvasti, kuten 
kuntakentässä kaikkinen-
sa, tulopuolen kehitykseen. 
Tästä osansa on yleisessä ta-
louden kehityksessä ja kor-
kokehityksessä, joka toki on 
menossa parempaan suun-
taan, mutta edelleenkin 
hidastaa ja estää sekä yksi-
löiden että yritysten inves-
tointikykyä ja -rohkeutta. 
Halua investointeihin kyllä 
löytyy molemmissa ryhmis-
sä. Myös työllisyyskehitys 
ja yritysten tilanne edelleen 
odottaa paranemistaan.

Haastavassa taloustilan-
teessa olennaisen tärkeää on 
edelleen kaikkien talousym-
märrys, talousjohtaminen ja 
tarkka taloudenpito. Kui-
tenkin meiltä täytyy löytyä 
uskallusta luottaa myös tu-
leviin tuloihin, satsata tässä 
vaiheessa elinvoimainves-
tointeihin sekä elinvoimaa 
tuoviin tulevaisuuden mah-
dollisuuksiin. Pelkästään 
säästämällä mikään kunta 
ei ole noussut suosta mutta 
moni on kiihdyttänyt nega-
tiivista kierrettään. 

Iin osalta on ilahdutta-
vaa, että alkuvuoden aika-
na on perustettu yhtä paljon 
yrityksiä kuin viime vuonna 
yhteensä. Myös isoja hanke-
kehityksiä on meneillään. 
Jonkinasteista liikehdin-
tää on myös kiinteistökau-
passa, joka on itseasiassa 

Tiukkaa taloutta – aktiivista toimintaa

varsin vilkasta alueellam-
me. Toivottavasti se alkaa 
näkymään myös vahva-
na muuttoliikkeenä ja vä-
estönkasvuna lähivuosina. 
Myös näkyvyytemme on ol-
lut varsin positiivista ja isoa. 

Kunnan puolella on jo 
tehty ja tulee ihan lähiaikoi-
na tehtäväksi isoja, pitkäl-
le vaikuttavia päätöksiä. Oli 
todella hienoa ja rohkeaa-
kin, että saimme järjestettyä 
arvokkaan ja merkitykselli-
sen rannan alueen suunnit-
telukilpailun. Alueen arvo 
ja kiinnostavuus huomattiin 
muuallakin. Saimme kilpai-
luun kaikkinensa 76 esitys-
tä, jota voidaan pitää erittäin 
kovana saavutuksena. Myös 
laatu ja esitysten monipuoli-
suus sekä hyödynnettävyys 
oli jatkoa eli kaavoitustyötä 
ja muuta kehittämistä ajatel-
len korkea. Kilpailun tulok-
set julkistetaan syyskuun 
viimeisellä viikolla. Ennen 
vuoden vaihdetta tulee rat-
kaistavaksi myös Nättepo-
rin kiinteistön ja toimintojen 
jatko, Valtarin koulun laa-
jennus eli ns. monitoimitalo 
sekä Työväentalon jatko-
käyttö. Vaikka isoja kysy-
myksiä ja kokonaisuuksia 
on ratkottavana, uskon, että 
päättäjämme pyrkivät vas-
tuullisiin, kestäviin ja pitkä-
jänteisiin ratkaisuihin osin 
hyvin tunnepitoisissakin 
kysymyksissä. Se on kun-
nan ja kuntalaisten kannal-
ta olennaisen tärkeää.   

Iiläiset, kunta, eri yh-
teisöt ja sidosryhmät ovat 
osallistuneet aktiivisesti ja 
yhdessä 650-juhlavuoden 
tapahtumien toteuttami-
seen ja niistä nauttimiseen. 
Siitä todella iso kiitos kai-
kille! Olemme näyttäneet 
monipuolisuutemme ja saa-
neet huippujuttuja myös 
suuremman yleisön tietoi-
suuteen. Juhlavuotta on jäl-
jellä vielä lähes neljännes, 
joten eiköhän kaikki piste-
tä oma energiamme ja mie-
likuvituksemme likoon niin 
järjestämis- kuin osallistu-
misrooleissamme. 

Lämmintä ja  
aurinkoista syksyn 

jatkoa!

Marjukka Manninen
Kunnanjohtaja
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Arto AlasaarelaArto Alasaarela  0400 686 252

KONE- ja KAIVUTYÖ 
ALASAARELA

KUNTO
KLUBI

KUNTOSALI & HIERONTAPALVELUT
Kauppatie 12, Ii • P. 040 568 4068

www.iinkuntoklubi.fi

KUNTOSALI & HIERONTAPALVELUT

Kauppatie 12, Ii • P. 040 568 4068
www.iinkuntoklubi.fi

• Teollisuuden työnjohto-, konsultointi-,  
 kunnossapito- ja huoltopalvelut.
• Ajoneuvojen huollot/korjaukset. 
• Remontointi-/talonmiespalvelut. 
• Kotitalousvähennysmahdollisuus.

P. 044 9709 661 • jorma.tihinen@vjh-tihinen.fi

Iissä hyvin tontteja yrityksille ja 
monia kaavahankkeita
Iissä on tällä hetkellä hyvin 
yritystontteja tarjolla.

-Juuri on valmistumas-
sa infraa Pentinkankaalle ja 
Kuivaniemellä on yritystont-
teja saatavilla. Jos yrityksiltä 
nousee tarpeita, niin kaavoi-
tus ja maankäyttö pyrkii no-
peasti reagoimaan niihin, 
kunnan arkkitehti Tapani 
Pukinkorva kertoo.

Valmisteilla olevista kaa-
vahankkeista hän nostaa esil-
le Iin strategisen yleiskaavan 
2040. Kaavasta on tulossa 
nähtäville uusi ehdotus nyt 
syksyllä 2024 ja tarkoitukse-
na saada kaavalle hyväksyn-
tä alkuvuodesta 2025.

-Kaava on koko kunnan 
käsittävä yleiskaava eli mit-
takaava ei ole tarkka, mutta 
kaava osoittaa suurpiirteises-
ti eri alueiden kehitystavoit-
teen. Kaavaan tulee muun 
muassa alueelliset merkin-
nät isommille teollisuuskes-
kittymille, raaka-ainealueille 
sekä energiantuotantoalu-
eille. Yritystontit eritellään 
tarkemmin pienemmän mit-
takaavan yleis- ja asemakaa-
voissa.

Valmistelussa on lisäk-
si Iin rannikon ja saarten 
osayleiskaavan muutos Sel-
jänperän alueella - Seljänpe-

rän kyläkaava. Siinä kunnan 
omistama vanha leirintäalue 
kaavoitetaan asumiskäyt-
töön. Samalla tarkastellaan 
myös välitöntä lähialuet-
ta mahdollisen ympäröivän 
kylärakenteen ja rantaraken-
tamisen lisäämiseksi mah-
dollisuuksien mukaan.

Iin keskustan rannan alu-
een kilpailussa tuomaristo 
on tehnyt päätöksen ja voit-

tajat julkistetaan 24.9.
-Tavoite on, että alueen 

uusi kaava lähtee liikkeelle 
vuoden 2025 aikana. Kaikki 
palkitut työt toimivat lähtö-
pohjina, joita yhdistelemällä, 
lisätutkimalla ja kehittämäl-
lä päädytään vasta tulevaan 
kaavaluonnokseen. Kaavoi-
tusvaiheessa on tyypillises-
ti kuntalaisilla mahdollisuus 
osallistua ideointiin ja an-

taa mielipiteitä kaavaluon-
noksesta ja sen etenemisestä. 
Alue on yleiskaavassa suu-
rilta osin keskustatoiminto-
jen alueella, joten kaavalla 
tutkitaan luonnollisesti myös 
mahdollisen liiketoiminnan 
ja palveluiden sijoittamista 
alueelle asuinrakentamisen 
lisäksi, Pukinkorva valottaa 
keskustan rannan alueen tu-
levaisuudesta. MTR

Viime keväänä alkanut infran rakentaminen Pentinkankaalle on valmistumassa.

Syksy on täällä!
Syksyyn mielletään usein 
kuuluvaksi alakuloa, luo-
pumista ja marraskuun 
myötä lakastumista. Us-
kon, että Iissä asia koetaan 
toisin. Syksy on parasta 
marjastus- ja kalastuskaut-
ta, syksyllä metsästetään, 
aloitetaan kansalaisopis-
ton kursseja, lapset ja nuo-
ret pääsevät taas kouluun 
ja opiskelemaan. Monen-
laista uutta on alkamas-
sa. Olemme juhlistaneet jo 
monella tapaa Iin 650-vuo-
tista taivalta seurakuntana, 
pitäjänä ja kuntana, ja vielä 
on jäljellä siinäkin touhus-
sa monenlaista tapahtu-
maa.

Myös kuntapolitiikas-
sa on tekemisen meininki, 
kuten sanotaan, ja mones-
sa asiassa katse tulevai-
suuteen. Valtarin koulun 
tarveselvitys on valmis-
tunut ja on perustettu 
suunnittelutyöryhmä val-
mistelemaan hankkeen 
jatkoa. Opetus- varhais-
kasvatuslautakunta on 
perustanut palvelusuun-
nittelutyöryhmän mietti-
mään varhaiskasvatuksen 
ja opetuksen tulevaisuut-

ta ja tulevaisuuden toimin-
tatapoja. Ryhmä keskittyy 
työssään enemmänkin toi-
minnan kehittämiseen 
kuin palveluverkkoon, 
mutta lapsimäärän vä-
hentyessä palveluverkko-
asiaakin on välttämättä 
mietittävä.

Kunnantalon rannan 
suunnittelukilpailu on lop-
pusuoralla, ja palkinnot 
jaossa 24. syyskuuta. Kil-
pailuun tuli todella pal-
jon osallistujia ja kilpailun 
suppeasta luonteesta huo-
limatta töiden korkea taso 
on ilahduttanut töiden ar-
vioijia. Kunnantalon ranta 
ja kilpailualue ovat kun-
nan aivan keskeisintä mai-
semaa, ja siksi on tärkeää, 
että alueen suunnitteluun 
uhrataan riittävästi ai-
kaa ja että kuntalaisetkin 
pääsevät jatkossa vaikut-
tamaan siihen, millainen 
alueesta kehittyy. Yritys-
palvelupuolellakin tun-
tuu olevan säpinää. Ja 
siellä yksi keskeisistä asi-
oista, joihin kunta voi vai-
kuttaa, on liikenneväylien 
ja kaavoituksen etenemi-
nen. Pentinkankaan uusi 

kaava-alue tarjoaa tontteja 
uusille tai Iissä jo toimivil-
le yrityksille. Paikallisjuna-
liikenteen käynnistyminen 
on myös toivelistalla, aluk-
si realismia on se, että 
saataisiin muutama juna-
vuoro pysähtymään Iissä. 

Uusi yhdyskuntajohtaja 
aloitta tehtävässään myös 
syyskuussa. Samoin hal-
linto- ja talousjohtaja.

Eikä tässä ole suinkaan 
kaikki. Myös ns. normaali 
päätöksentekoprosessi ete-
nee vuosikellon mukaan. 
Talousarvio pitää tehdä ja 
muutenkin hoitaa kaikki 
normaalisti päätöksente-
koon kuuluvat rutiinit. Iis-
sä henkilöstö tekee kovasti 
töitä palvelujen tuottami-
seksi ja Iin kehittämiseksi. 
Päättäjien tärkeä tehtävä 
on antaa työlle tavoitteet 
ja resurssit. Ja kaiken taus-
talla pitää muistaa, mitä 
kunnanvaltuuston yksi-
mielisesti hyväksymässä 
strategiassa asetetaan tav-
oitteiksi ja keinoiksi tavoit-
teisiin pääsemiseksi.

Kuntavaalit ja aluevaa-
lit käydään keväällä 2025 
– ei siis kovinkaan kauka-

na tulevaisuudessa. Puo-
lueet etsiskelevät uusia 
ehdokkaita ja varmistele-
vat kokeneiden päättäjien 
jatkamisaikeita jo hyvin-
kin aktiivisesti. Nyt onkin 
hyvä aika miettiä, asettui-
siko ehdolle tulevissa vaa-
leissa. Sekä kunnan että 
hyvinvointialueen (Poh-
teen) viimeaikaisista pää-
töksistä on keskusteltu 
mielipidepalstoilla ja baa-
reissa. Etenkin hyvinvoin-
tialueen päätökset ovat 
olleet kovan kritiikin koh-
teena. Vaaleissa avautuu 
tilaisuus tulla päättäjäk-
si, vaikuttaa siihen, mihin 
suuntaan asiat kehittyvät. 
Uskon, että kaikissa puolu-
eissa otetaan hyvillä mielin 
vastaan uusia ihmisiä, jot-
ka ovat valmiita tähän työ-
hön.

Teijo Liedes
Kunnan-

hallituksen 
puheen-

johtaja (Vas.)

Liity jäseneksi
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Vesikanisterin oli nimetty kahvakuulaksi, johon kirjoitettiin aika ja 
matkan kohde. 

Iin Yrittäjien hallitus on jär-
jestänyt matkoja jäsenilleen 
vähintään kerran vuodessa 
joko keväällä tai syksyllä. Jo 
80-luvulla Iin Yrittäjät ry on 
tehnyt muutamia matkoja eri 
puolelle Suomea. Hiljakseen 
tästä muodostui tapa, joka 
vaati järjestelyjä sen verran, 
että hallitus katsoi parhaak-
si perustaa erillisen huvitoi-
mikunnan, jonka harteille jäi 
yhdistyksen tapahtumat. To-
dettiin kuitenkin vielä, että 
tämmöinen toiminta ei ole 
pelkkää huvia ja nimi muu-
tettiin virkistystoimikunnak-
si. Tavoitteena on jäsenten 
virkistäminen, niin että yri-
tykset saavat uutta virtaa ja 
vauhtia toimintaansa. Samal-
la retki on yrittäjälle pieni 
irtiotto arjesta. Matkojen li-
säksi virkistystoimikunta jär-
jestää virallisiin yhdistyksen 
vuosikokouksiin oheisohjel-
maa ja muun tarjoilun.

Tänä syksynä on syysretki 
4.-6.10. Sotkamoon Katinkul-
ta kylpylään. Iin Yrittäjien 
Face sivuilta löytyvät ilmoit-
tautumisohjeet. Tervetuloa!

Matkoja vuosilta  
2012-2022
Jokainen reissu on ollut 
omanlaisensa. Toimikun-
ta valitsi kohteen jäsenky-
selyn perusteella. Paikka oli 
yleensä sellainen, että siel-
lä oli sopiva kohde, jossa 
voi vierailla. Iin Yrittäjät ry 
maksoi linja-auto kuljetuk-
sen. Hotellihuoneet varat-
tiin jäsenten puolesta. 

Virkistystoimikunta 
aloitti retkieväiden keräilyn. 
Yleensä kaupat lahjoittivat 
yrittäjille mukavasti purta-
vaa ja näin saimme yleensä 
kivat puuhapussit jokaisel-
le linja-autoon. Juotavat os-
timme, koska ne oli vaikea 
kuljettaa pussissa. Keksim-
me, että vesi voidaan kuljet-
taa kanisterissa ja laitetaan 

Iin Yrittäjät ry:n matkakertomuksia vuosien varrelta
mukit puuhapussiin. Nime-
simme vesikanisterin kah-
vakuulaksi ja Lea huomasi, 
että kirjoitetaan kahvakuu-
laan aika ja matkan kohde, 
niin voimme sitten muistaa 
sen missä kävimme. 

Näillä eväillä lähdettiin. 
Matkanjohtajalta tuli vaka-
va ohje ennen lähtöä; ”kah-
vakuulaa ei saa käyttää kuin 
liikuntaan eikä sitä liikuteta 
ennen kuin Olhava on ohi-
tettu”. Piti muistaa, että kun 
mentiin etelään, niin Oulu 
oli rajana. Sen jälkeen voi 
aloittaa kahvakuulan lii-
kuttelun. Jokainen teki sen 
kuntonsa mukaan. Se olikin 
aika raskas.  Matkalaiset oli-
vat ottaneet mukaansa ar-
vottavaa, joka yleensä oli 
esim. yrityksen teepaita tai 
lippis tai suklaarasia ja mitä 
kullakin oli tarjota. Arpara-
hat käytettiin paikan pääl-
lä alkumaljaan ja muuhun 
matkalaisten hyvinvointiin.

Matkan aikana myös 
korttipelit olivat ajanviih-
teenä. Jotkut menivät use-
asti tuppeen ja harmittihan 
se, mutta ei se heitä ma-
sentanut, kun vastassa oli-
vat alansa huippupelurit. 
Yrittäjäthän ovat tottunei-
ta tappioihin ja voittoihin. 
Voittajatkin suhtautuivat 
voittoihinsa kuten yrittäjät 
eli maltilla eivätkä näkyväs-
ti osoittaneet voittoaan ja 
ymmärsivät häviäjien tun-
teen. Sitä se tämä yrittämi-
nen opettaa. Seurustelun 
ja pelaamisen lisäksi käy-
tiin linja-auton kuskin vie-
ressä esittelemässä oman 
yrityksen toimintaa. Myös 
viimeisimmät vitsi kuultiin. 
Matkoillamme muistimme 
merkkipäiviään viettäviä 
yrittäjiä ja niitä on sattunut 
lähes jokaiseen reissuun.

Osallistuimme yhdes-
sä myös Valtakunnallisil-
le Yrittäjäpäiville. Matkat 
poikkesivat siinä, että mei-

dän ei tarvinnut järjestää 
kuin kuljetus ja sen teimme 
omakustanteisesti. Erityi-
sesti on jäänyt mieleen Tam-
pere 2014. Siellä muistimme 
aktiivista sihteeritoimijaam-
me sekä virtaa ja viisautta 
omaavaa Anitaa, joka viet-
ti 2014 kuusikymppisiään. 
Olimme mukana myös Tu-
russa 2018 ja edustimme 
Iin pesisjoukkueen edustus 
asuissa. 

Vierailimme myös Viros-
sa kahdesti Tallinnassa ja 
Pärnussa. Molemmat kau-
pungit olivat mielenkiintoi-
sia kohteita. Viron matkalla 
saimme kuulla paikallisia 
yrittäjiä. Verotus toimii siel-
lä vähän eritavoin kuin 
Suomessa. Virossa vero 
maksetaan vasta kun osa-
keyhtiö jakaa osakkailleen 
osinkoa. Osakeyhtiön voi-
tosta ei peritä veroa.  

Kahvakuulasta puuttuu 
kuitenkin Ylläksen reissu, 
joka tehtiin ennen vappua. 
Vierailimme mennessä Vii-
nitilalla, joka oli lopettamas-
sa toimintaa. Se tietysti oli 
ikävää, mutta yrittäjä kertoi 
tarinansa ja miten joskus on 
annettava periksi. Ostimme 
muutaman viinipullon ko-
tiin viemiseksi. Ylläksellä oli 
vielä kuluvan kauden yh-

den ja viimeisen kerran las-
kettelurinne ja gondolihissi 
käytössä. Muutamat meistä 
laskettelivatkin ja me muut 
kävimme ihailemassa mai-
semia hissin kyydissä. 

Jokaiselle meistä on jää-
nyt jotain muistoja, josta 
voisi tehdä oman kertomuk-
sen. Yhdessä olemme vah-
voja.

Anna Turtinen

Valtakunnallisilla Yrittäjäpäivillä Turussa vuonna 2018 edustimme Iin pesisjoukkueen edustusasuissa. 

Kuopion Rauhalahden reissulla tukkijätkän näyttö tukin käytöstä.

www.ppy.fi
Jokisuuntie 15, 91100 Ii

puh. 08-817 7940
0400 253 270
Lea Tumelius

KODINOMAISTA
ASUMISTA

MIELENTERVEYS-
KUNTOUTUJILLE
30 VUODEN AJAN

p. 08 817 3300

www.matkallapohjoiseen.fi

www.yrittajat.fi/pohjois-pohjanmaan-yrittajat/iin-yrittajat
LIITY JÄSENEKSI

VKK-Media Oy
Puh. 0400 385 281

vkkmedia@vkkmedia.fi

Kaikenlaiset 
sivunvalmistus-  

ja 
painopalvelut 
kauttamme. 

Puh. 0400 385 281
info@iinlehti.fi

www.vkkmedia.fi 
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Monipuoliset  
lääkäripalvelut
Kun tarvitset yleis- ja erikois- 
lääkärin, hammaslääkärin tai 
fysioterapautin osaamista, 
käänny Haukiputaan 
Lääkärikeskuksen puoleen.

Jokelantie 1 
Haukipudas

Ajanvaraus

Yleis- ja  
erikoislääkärit 
p. 08 563 5700

Hammaslääkärit 
p. 08 540 9907

Fysioterapeutit 
p. 08 563 5720

Netissä 24 h
www.hha.fi


